
Protokół nr 8/20 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 4 marca 2020 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:45. 

Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 3 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

nieobecny Mariusz Konarzewski (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty 

Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1), 2 członków Komisji Rewizyjnej, 

nieobecni Dariusz Tyborowski i Michał Kołakowski (lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Pan Sylwester 

Jaworowski, Skarbnik Gminy – Pani Gabriela Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Pani 

Danuta Niewińska. 

Ad. 1)  Otwarcia ósmego wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca Komisji 

Oświaty Pani Jolanta Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z siódmego posiedzenia Komisji w dniu 28 stycznia 2020 r. 

4.  Sprawy różne. 

5.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/  zmian w budżecie gminy, 

    b/  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2021 rok, 

    c/ w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

    d/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

        Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę. 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych   

    stopniach awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami   

     pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia     

     2003  r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok.   

7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2019 r. 

8.   Sprawy różne. 

9.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty zapytała o uwagi do porządku posiedzenia. 

Pan Wójt zwrócił się z prośba o zmianę porządku posiedzenia i wprowadzenie projektów 

uchwał w sprawach: 

1/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  

    wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne, 

2/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  

    drogowego dróg gminnych, 

3/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

    Prokuratora Prokuratury Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę, 

4/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty. 

Po wprowadzeniu dodatkowych punktów przedstawiałby się on, jak przedłożono Państwu 

przedłożono, ponieważ chcę omówić sprawy ważne na początku, gdyż muszę w pilnej 

sprawie wyjechać. 



Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca KO Jolanta Konopka przedstawiła nowy 

porządek posiedzenia: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z siódmego posiedzenia Komisji w dniu 28 stycznia 2020 r. 

4.  Sprawy różne. 

5.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki na 2021 rok, 

    b/  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

    c/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  

        wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne, 

     d/ zmian w budżecie gminy, 

     e/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  

        drogowego dróg gminnych, 

     f/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

        Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę, 

    g/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

        Prokuratora Prokuratury Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę, 

    h/ w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki opłaty. 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych   

    stopniach awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami   

     pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia     

     2003  r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok.   

8. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2019 r. 

9.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

i poprosiła o przyjęcie nowego porządku posiedzenia poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Ad. 3) 
Protokoły z siódmego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z ósmego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4) 

W sprawach różnych radna Emilia Wiśniewska przypomniała o mostku w Wiśniówku, bo 

coraz bardziej uchodzi. 

Pan Wójt – w sprawie tego mostu jeździliśmy i ocenialiśmy to i jak trochę się osuszy, to 

przywieziemy masę bitumiczną i wyrównamy, bo ta dziura już dalej się nie zapada. 

Przebudowy mostu na razie nie możemy planować, bo nie mamy na to środków, ale 

oceniliśmy to i stwierdziliśmy, że ten most nie jest w takim stanie katastrofalnym. W tej 

chwili ten ubytek nie pogłębia się i na dniach to zrobimy, oczyścimy, udrożnimy ten strumyk, 

bo tam jest tama. Na razie doraźnie to naprawimy. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 4a) 

W sprawie projektu uchwały o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok Pan Wójt poprosił o dyskusję. Zwrócił 

uwagę, że moja opinia w tej kwestii nie zmienia się od pięciu lat. Jest to dobry pomysł, żeby 

taki fundusz był, ale wyodrębnienie takich środków powoduje zmniejszenia naszego budżetu 

około 100 tys. zł. Żeby mieć te środki, to trzeba by było zrezygnować z jakiejś inwestycji, 

żeby przekazać te środki na ten fundusz. Poza tym z doświadczenia i opinii innych wójtów, 

tam gdzie to funkcjonuje wiem, że czasami jest to kością niezgody, bo nie są to duże 

pieniądze, ale później jest kłótnia, co z nimi zrobić. I tak gmina w miarę swoich możliwości 

posiadanych środków, te środki przekazuje dla poszczególnych miejscowości. Teraz jak 

byśmy wyodrębnili te środki np. z przeznaczeniem na żwir, to jaki to jest sens, bo i tak gmina 

na ten żwir daje. To jest moje zdanie, ale to Państwo podejmujecie decyzje. 

Członkowie poszczególnych komisji nie podjęli dyskusji. 

W związku z tym poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie w sprawie projektu uchwały o 

niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2021 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Janusz Podbielski). 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały o niewyrażeniu zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok został 

zaopiniowany pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym się i postanowiono przedłożyć 

na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały o niewyrażeniu zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok został 

zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały o niewyrażeniu zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok został 

zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały o niewyrażeniu zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok został 

zaopiniowany jednogłośnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 4). 

Pan Wójt zaproponował, że jak są jakieś niejasności, to jesteśmy po to żebyśmy rozmawiali 

teraz. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – wszystkie gminy przekazują. 

Wójt – to nie jest prawdą, że wszystkie gminy przekazują, ale pomijając ten fakt to uważam, 

że powinniśmy gospodarować swoimi środkami, nie na podstawie innych gmin, tylko na 

podstawie własnych możliwości. Niech może Pan przedstawi możliwość przekazania takich 

środków i skąd te środki przenieść? 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – fundusz sołecki nie zalicza się do środków… 

wioska powinna otrzymać te pieniądze, każda jedna wioska. 

Skarbnik Gminy – zgadza się, tylko skąd te środki wziąć. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – no jak teraz ja przykładowo zagłosuję za 

kogoś… 

Skarbnik Gminy – ale za kogo Pan zagłosuje? Za siebie Pan głosuje. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – teraz głosuję za siebie,  ale głosujemy za 

wszystkie wioski. 

Wójt – Pan jest wybrany jako radny Rady Gminy całej. Dlatego chcielibyśmy poznać 

rozwiązanie tej sytuacji, jak wyodrębnić te środki, skąd wziąć, niech Pan przedstawi. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – no byłem wczoraj w Rutkach, oni np. nie 

przegłosowali. 

Wójt – ale my z Rutek nie dostaniemy tych pieniędzy. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – na podstawie gminy innej, no. 

Wójt – ale my szukamy rozwiązania, jak wyodrębnić w gminie Kołaki Kościelne w budżecie 

środki na fundusz. Słuchamy Pana propozycji. To byłoby dla każdego z korzyścią. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – tak jak teraz ostatnio Panie Wójcie zostały 

wciągnięte nasze działki, a tam jest pismo, że są własnością wsi. 

Wójt – ale co wciągnięte i co wciągnięte? 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – no nasze działki wsiowe. 

Skarbnik Gminy – ale gdzie w budżecie są te działki Pana, z Pańskiej wsi, gdzie są w 

budżecie? 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – te co w budżecie gminy. 

Skarbnik Gminy – w którym miejscu w budżecie 

Wójt – nie rozumiem o co chodzi. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – i teraz wioska ma pretensje… 

Skarbnik Gminy – ale proszę mi powiedzieć, gdzie są w tym budżecie, bo ja się z tym nie 

zgadzam, co Pan przed chwilą powiedział. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – jako mienie gminne, tak. 



Skarbnik Gminy – to mieniu gminnym jest, ale mienie gminne a budżet, to zupełnie dwie inne 

rzeczy. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – ale tam jest pismo, wioska dostała pismo i 

mają teraz do mnie uwagi, że zostały teraz podciągnięte pod mienie gminne. 

Skarbnik – a to zawsze było mienie gminne. 

Wójt – nie wiem, czemu Pan się dopiero teraz budzi w tym temacie, ale to lata osiemdziesiąte, 

gdzie Wojewoda wydał decyzje o tym, że te wszystkie działki właśnie przechodzą na 

własność gminy. 

Skarbnik Gminy – to nie jest decyzja gminy. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – trzy wioski w gminie naszej nie są podjęte. 

Wójt – nie ma czegoś takiego, proszę nie wprowadzać tu wszystkich w błąd. Jeżeli Pan nie 

ma kompletnej informacji to zapraszam do gminy. Ja Panu ze szczerą chęcią wszystko 

wyjaśnię, pokażę, wytłumaczę. Pan opiera swoje twierdzenia na jakiś plotkach, domysłach, 

ale odbiega Pan od tematu. Słuchamy Pana – jak możemy wyodrębnić fundusz sołecki, bo 

działki na terenie Kossak nie mają związku z tym. Nie odbiegajmy od tematu. Przyjdzie Pan 

do mnie, wyjaśnimy to. Ale teraz skupmy się na ważnej sprawie, czyli wyodrębnieniu 

funduszu sołeckiego, skąd ten fundusz wyodrębnić, skąd te środki mamy wziąć. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – kiedyś były przekazywane, z tego co wiem. 

Wójt – może były przekazywane, ale była inna sytuacja finansowa, możliwe, że były. Ale jak 

teraz mamy wyodrębnić? 

Członek Komisji Oświaty Janusz Podbielski – ja przegłosuję, wioska ma do mnie pretensje, 

że nic nie dostaliśmy i nic nie dostaniemy. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. 4b) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych. W tej kwestii zwrócił uwagę na przejazdy kolejowe, które znajdują się w 

ciągu tych dróg, które proponowane są do zaliczenia do dróg gminnych. W zasadzie musimy 

ich zaliczyć, ponieważ jak tego nie zrobimy, to przejazdy zostaną zamknięte, bo nie są to 

drogi publiczne. Jeżeli zaliczymy te drogi do dróg publicznych, czyli dróg gminnych, nadamy 

im odpowiednią kategorię, wtedy odpowiedzialność za ten przejazd będzie ponosił 

przewoźnik, właściciel kolei. Gdyby były to jak teraz przejazdy prywatne, gminne, nie 

zaliczone do kategorii dróg, to gmina odpowiada za ten przejazd. A zaliczając je do kategorii 

dróg publicznych, całą odpowiedzialność przejmuje przewoźnik PKP i oni zabezpieczają to 

odpowiedni znakami. Bo zgodnie z ustawą właściciel kolei ma zabezpieczyć skrzyżowanie z 

drogami publicznymi. A w tej chwili te przejazdy, których dotyczy uchwała nie są w drogach 

publicznych. To nic nas nie kosztuje, po prostu nas zabezpiecza. 

Członkowie poszczególnych komisji nie podjęli dyskusji. 

W związku z tym poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie projekcie uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na 

najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na 

najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na 

najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na 

najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w 

miejscowości Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. Jest to plan zagospodarowania 

przestrzennego, który obejmuje działkę gminną zlokalizowana przy drodze powiatowej w 

kierunku Czarnowo – Undy. W tej chwili jest ona dzierżawiona, o powierzchni około 60 ar, 

ale nie wystarczająco, żeby rozpocząć procedurę planu zagospodarowania, dlatego troszkę 

rozszerzyliśmy te granicę, żebyśmy mogli jakikolwiek plan zagospodarowania tam stworzyć. 

A to wszystko na potrzeby realizacji projektu, planu zabudowy mieszkaniowej. Gdybyśmy 

kiedyś chcieli sprzedać to na działki, to będziemy mogli. Dlaczego to chcemy zrobić? Robimy 

to w ramach projektu z LGD. Za plan będziemy musieli zapłacić ok. 7 tys., ale w ramach tego 

projektu dostajemy 50 tys. na stworzenie tego planu. W ramach tych funduszy wykonamy w 

każdej miejscowości bardzo dobre tablice informacyjne. Nigdy tych tablic nie było i nie było 

pomysłu, jak je wykonać, bo nie było pieniędzy, zawsze były ważniejsze rzeczy. Tworząc ten 

plan możemy te tablice postawić i w tych tablicach będzie mała informacja o tym planie 

zagospodarowanie, a resztę nasze. Te pieniądze wykorzystamy, żeby w każdej miejscowości 

była porządna tablica informacyjna i za pomocą tej tablicy będziemy informować o tym 

planie zagospodarowania, acz kolwiek ten plan zagospodarowania nie jest bezsensowny, bez 

celu, tylko może się kiedyś przydać. Mamy zgody, mamy zgłoszenia, teraz tylko zaczynamy 

od uchwalenia tego i rozpoczyna się procedura. W ramach tej procedury wybudujemy 

wszędzie te tablice. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof zapytał, czy to jest działka gminna, czy 

to jest działka danej osoby? 

Wójt – część to jest działka gminna a poszerzyliśmy, żeby był sens zagospodarowania. 

Więcej nie chcieliśmy poszerzać, bo to generuje koszty. Zrobiliśmy to minimum takie. 

Innych pytań nie było, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie projekcie uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki 

Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu 

wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie i 

postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu 

wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie i 

postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu 

wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie i 

postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu 

wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie i 

postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Wójt Gminy opuścił posiedzenia komisji. 

Ad. 4d) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła zmiany do budżetu gminy. 

Pytań nie było, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych omówiła Sekretarz Gminy Pani Danuta 

Niewińska. Nadmieniła, że uchwała ta wynika przede wszystkim ze skargi, jaka wpłynęła od 

Prokuratury Okręgowej w Łomży na uchwałę Rady Gminy z 17 grudnia 2019 r. w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. W tej uchwale 

rzeczywiście są dwa błędy, że źle ta stawka została ustalona i że określiliśmy rok 

kalendarzowy zamiast określić pełny rok umieszczenia urządzenia w pasie drogowym. W 

związku z tym stwierdziliśmy, że jeżeli ta skarga była zasadna, to Sąd rozpatrzy ją na korzyść 

Prokuratury. Więc podejmiemy tą uchwałę zmieniającą jak powinno być i później 

odpowiemy na skargę i przekażemy do WSA i zwrócimy się o umorzenie skargi, gdyż stanie 

się bezpodstawna. 

Nie podjęto dyskusji, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 8). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 8). 



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 8). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę 

przedstawiła Sekretarz Gminy. Chodzi tutaj zarzuty do uchwały z 2016 r. w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, gdzie mamy kilka punktów 

niezgodnych z Konstytucją, np. kto wyprowadza psa agresywnego? Zarzuca się, że 

przekroczyliśmy uprawnienia ustawowe. Zobaczymy jak Sąd do tego podejdzie. W złączeniu 

jest odpowiedź na skargę i oddalenie. Jeżeli uchyli, to trzeba nowy Regulamin uchwalić. 

Członek Komisji Rewizyjnej Leszek Gosk – to Prokurator sam się dopatrza? 

Sekretarz Gminy – tak. W Szumowie są te same zarzuty i innych gminach. Jest tego bardzo 

dużo. Nie wiem skąd to wynika. 

Innych pytań nie było, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie o projekcie 

uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi  Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w 

Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono 

przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w 

Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono 

przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w 

Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono 

przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w 

Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został zaopiniowany pozytywnie i postanowiono 

przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. Nr 9). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie Sekretarz Gminy omówiła uchwałę w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę. To co mówiłam wcześniej, dotyczy to 

uchwały o zajęciu pasa drogowego, to wynika właśnie z tej skargi, gdzie prosimy o 

umorzenie sprawy. 

Pytań nie było, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w 

sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

Prokuratora Prokuratury Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 10). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 10). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej  w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę został 



zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 10). 

Ad. 4h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty omówiła Sekretarz 

Gminy. Zwróciła uwagę, że Rada podjęła uchwałę w styczniu i Regionalna Izba 

Obrachunkowa zwróciła uwagę, że w przypadku zbiórki odpadów niesegregowanych  ustala 

się opłaty wyrażone w zł, a było że dwukrotność.  

Pytań nie było, więc poszczególne Komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głos. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 11). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 11). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty został 

zaopiniowany pozytywnie i postanowiono przedłożyć na najbliższą sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 11). 

Ad. 6) 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  stopniach 

awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne przedstawiła 

inspektor UG Hanna Dąbrowska. Ze sprawozdania wynika, że w tym roku mamy do wypłaty 

dodatków wyrównawczych dla nauczycieli w sumie 4038,18 zł w grupie nauczycieli 

stażystów i kontraktowych (Zał. Nr 12). 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof zapytał o ilość nauczycieli na osoby. 



Hanna Dąbrowska – 1 osoba nauczyciel stażysta, 1 osoba nauczyciel mianowany, pozostali to 

nauczyciele dyplomowani. 

Innych pytań nie było. 

Ad. 7) 
W tym punkcie sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003  r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2019 rok 

przedstawiła Sekretarz Gminy (Zał. Nr 13).   

Ad. 8) 
W tym punkcie sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 

2019 r. przedstawiła kierownik biblioteki Pani Anna Łubnicka (Zał. Nr 14). 

Ad. 9) 

W sprawach różnych nie poruszano innych spraw. 

Ad. 6) 

Przewodnicząca prowadząca podziękowała i zamknęła wspólne posiedzenie wszystkich 

komisji 
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